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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan és mikorra fogják pótolni az Észak-budai 
Szent János Centrumkórházból hiányzó bérnővéreket? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A sajtóban megjelent egy, a Nemzeti Népegészségügyi és Gyógyszerészeti Központtól kiszivárgott
dokumentum.  Ebből  a  NNGYK-határozatból  megtudhattuk,  hogy  az  Észak-budai  Szent  János
Centrumkórházban több osztály működése részlegesen leállt.  Ez azt jelenti,  hogy számos budai
kerületben, köztük a II. kerületben is több ápolási osztály vált elérhetetlenné. A II. kerület lakói idén
már  nem  jutnak  helyben  belgyógyászati,  kardiológiai,  gasztroenterológiai,  endokrinológiai,
valamint neurológiai ellátáshoz. Az osztályok részleges leállása súlyosan érinti továbbá az I., a XII.
és XXII. kerületet is.

További lesújtó hír, hogy az Észak-budai Szent János Centrumkórház nem tudja ellátni a stroke
ügyeleti  feladatait  és  a  gyomor-bélrendszeri  vérző  betegek  akut  ellátását  sem  az  említett
kerületekben.

Szakértői vélemények szerint a kialakult helyzet a kormányzat felelőssége, hiszen ez a bérnővéri
rendszer  előkészítetlen,  átgondolatlan  kivezetése  miatt  állt  elő,  és  erre  utal  a  kórház
sajtóosztályának közleménye is („2024 január 1-től munkaerő-kölcsönző cégeken keresztül nem
biztosítható az ápolási képesség”).

A kiszivárgott  dokumentumban  március  31-i  határidő  olvasható.  Ám  sajnos  nem  látszik  az  a
cselekvési terv, amely a problémát 3 hónap alatt orvosolni tudná.



A fentiek alapján várom válaszát kérdéseimre.

Megfelelően előkészített lépésnek tartja a bérnővéri rendszer megszüntetését?
 
Milyen  hatástanulmányok,  kockázatbecslések  készültek  a  bérnővéri  rendszer  megszüntetését
megelőzően? Kérem ezen dokumentumok megküldését részemre.
 
Hogyan kívánják pótolni az intézményből hiányzó nővéreket?
 
Milyen segítségre számíthatnak azok a II. kerületi és más budai lakosok, akik számára a Szent János
Kórház egyes osztályainak részleges leállása miatt nem biztosított a közeli ellátás?

Milyen lépéseket kívánnak tenni azért, hogy március 31. után ezen osztályokon visszaállhasson a
szokásos ellátási rend?
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